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PROJEKT 
 

Protokół nr III/2018 z III sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 
która odbyła się w dniu 20 grudnia 2018 r. 

w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 
 

 
 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 19.00 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad i stwierdził kworum (obecnych  
14 radnych, nieobecny radny elekt J. Chrzanowski). Dodał, że radny J. Chrzanowski uprzedził  
o swojej nieobecności na sesji. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu z sesji.  
W posiedzeniu udział wzięli Burmistrz, Skarbnik i Sekretarz Miasta oraz inni przedstawiciele UM  
i jednostek organizacyjnych, obsługa prawna oraz liczna grupa mieszkańców. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb przedstawił porządek obrad i poinformował, że nie wpłynęły żadne 
wnioski o jego zmianę. W trakcie sesji także nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. 
Porządek wyświetlony był na ekranie w trakcie trwania sesji. 

  I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1. przyjęcia regulaminu określającego zasady i tryb działania stałej Komisji Gospodarki i 

Rozwoju Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji; 
2. przyjęcia regulaminu określającego zasady i tryb działania stałej Komisji Spraw Społecznych 

Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji; 
3. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2028; 
4. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2018 rok; 
5. ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2018; 
6. przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2028; 
7. uchwały budżetowej miasta na 2019 rok; 
8. przyjęcia Programu „Podkowiańskiej Karty Mieszkańca”. 
VII. Interpelacje i zapytania radnych. 
VIII. Sprawy różne. 
IX. Wolne wnioski. 
X. Zamknięcie sesji.     

 
III. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miasta 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt protokołu został przesłany radnym drogą 
elektroniczną. Radni nie zgłosili uwag. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Chrzanowski 
 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania i stwierdził, że protokół został przyjęty - 
protokół Nr II/2018 z II sesji Rady Miasta, która odbyła się w dniu 29 listopada 2018 r. 
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IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 

Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach od sesji w dniu 27 września 
2018 r. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do protokołu z sesji. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 

Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował o: 
- uruchomieniu swojego podpisu elektronicznego i przekazaniu Wojewodzie uchwał drogą 
elektroniczną, 
- terminowym złożeniu oświadczeń majątkowych przez wszystkich radnych, 
- spotkaniu świątecznym w KPP w Grodzisku Maz. 
 
VI. Podjęcie uchwał 
 
Projekty uchwał wyświetlano na ekranie w trakcie ich procedowania.  
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu określającego zasady i tryb działania stałej 
Komisji Gospodarki i Rozwoju Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji 

 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska poinformowała, że Komisja jednomyślnie zaopiniowała projekt 
uchwały. Zdań odrębnych nie zgłoszono. 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Chrzanowski 
 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała Nr 
19/III/2018. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu określającego zasady i tryb działania stałej 
Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji 

 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff przekazała, że Komisja jednomyślnie (obecnych 7 z 8 radnych) 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Chrzanowski 
 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała Nr 
20/III/2018. 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2028 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował przeprowadzenie dyskusji ws. projektu tej uchwały 
łączne z projektem uchwały ws. zmian w budżecie miasta (pkt VI ppkt 3 i 4 porządku obrad). Dodał, że 
projekty tych uchwał były już omawiane na posiedzeniach komisji w dniach 5 i 6 grudnia br. i poprosił 
o przedstawienie rekomendacji komisji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska  przekazała, że KGiR pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
ws. zmian w WPF (5 głosów za, 1 głos wstrzymujący, 0 przeciw). 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff  przekazała, że KSS pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały ws. zmian w WPF.   
Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Chrzanowski 
 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała Nr 
21/III/2018. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2018 rok 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Chrzanowski 
 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała Nr 
22/III/2018. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2018 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował o wniesieniu autopoprawki do projektu uchwały, a Skarbnik 
Miasta A. Czarnecka omówiła wprowadzane zmiany (załącznik nr 3 do protokołu z sesji; radni 
materiały dostali przed sesją).  
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie rekomendacji komisji dot. projektu uchwały 
przed autopoprawką. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska  przekazała, że KGiR pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Chrzanowski 
 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała Nr 
23/III/2018. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2028 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował łączne omówienie projektów uchwał ws. WPF na lata 
2019-2028 i budżetu miasta na rok 2019 (pkt VI ppkt 6 i 7 porządku obrad). Poinformował o 
wprowadzonych do projektów uchwał przez Burmistrza autopoprawkach, które częściowo już były 
omawiane na posiedzeniach komisji. Wyjaśnienia Burmistrza do wprowadzonych autopoprawek, które 
otrzymali radni, stanowią załącznik Nr 4 do protokołu z sesji. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński krótko omówił kwestie wprowadzonych autopoprawką zmian  
(m.in. wzrost dochodów o 100.000 zł oraz zmiany w paragrafach dot. energii, odpadów, eksploatacji 
wody i kanalizacji), a ustosunkowując się do pytania Przewodniczącego RM dot. wprowadzonych  
w urzędzie i jednostkach obniżek wynagrodzeń powiedział, że dyrektorzy jednostek będą musieli 
prowadzić w tym roku trudną politykę w tym zakresie. 
 
Przewodniczący RM przekazał, że KGiR i KSS wypowiedziały się pozytywnie nt. projektów uchwał wg 
stanu na dzień 5 i 6 grudnia. Zdanie odrębne zgłosiło dwoje radnych – S. Lasota (zwiększenie 
środków na ochronę powietrza) i D. Smolny (przesunięcie środków z zimowego odśnieżania ulic na 
bieżące remonty ulic) – załączniki Nr 5 i 6 do protokołu z sesji. Przewodniczący RM powiedział, że 
kwestii ochrony powietrza dotyczy także złożona przez radnego S. Lasotę interpelacja (temat zostanie 
poruszony w kolejnym punkcie sesji), Burmistrz ma 14 dni na udzielenie odpowiedzi i potem będzie 
czas na ewentualne przesunięcia w budżecie. 
Radny S. Lasota wyjaśnił, że nie jest to zdanie odrębne, lecz wniosek o korektę w projekcie budżetu. 
Przewodniczący RM nawiązując do wniosku radnej D. Smolny kontynuował, że konsultował się z 
Burmistrzem w tej kwestii. Środki na odśnieżanie rezerwowane są zgodnie z przeprowadzonym 
przetargiem i podpisaną umową. Natomiast niewykorzystane środki z odśnieżania będą mogły zostać 
w ciągu roku przesunięte na inne zadania, np. na naprawę dróg.  
Radna D. Smolny przekazała informację o środkach przeznaczonych w latach 2016-2017 na 
odśnieżanie ulic i na bieżące remonty ulic w zestawieniu zaplanowanych w budżecie na dany rok kwot 
do faktycznie poniesionych wydatków. Dziwiła się, że kwota na remonty została jeszcze bardziej 
obniżona, pomimo że tendencja wskazuje, że powinno być zupełnie odwrotnie (tzn. mniej należy 
przeznaczyć na odśnieżanie, a więcej na remonty). Stwierdziła, że budżet powinno się planować na 
podstawie zeszłorocznych wydatków  
Burmistrz Miasta opowiadając na pytania i wątpliwości radnej, nawiązał do konstrukcji budżetu miasta, 
zasad jego planowania oraz możliwości dokonywania późniejszych przesunięć środków wg 
możliwości i potrzeb, zwłaszcza gdy chodzi o tak szczególną kwestię, jaką jest odśnieżanie ulic (ilości 
opadów śniegu nie da się przewidzieć). 
Przewodniczący RM zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji nt. ppkt 6 oraz 7 i poddał go pod 
głosowanie. Radni zaczęli podnosić ręce, jednak głosowania elektronicznego nie zdążono 
przeprowadzić i nie podano wyników głosowania (10 radnych za, 1 randa przeciw, 2 radnych 
wstrzymało się, 1 brak głosu), bo o głos poprosił jeszcze radny J. Matałcz, a Przewodniczący RM 
udzielił mu głosu. Radny zapytał, czy miasto ma plan, gdyby podwyżki cen energii – zgodnie z tym co 
się ostatnio słyszy - jednak nie było. 
Burmistrz Miasta opowiedział, że miasto ma już podpisaną umowę na dostawę energii. Minister 
twierdzi, że podwyżek cen energii dla jednostek samorządu terytorialnego nie będzie, dodaje jednak 
też, że być może zostanie znowelizowana ustawa prawo zamówień publicznych, która pozwoli 
samorządom zrywać umowy z podmiotami prywatnymi. Może się wtedy okazać, że w następnych 
przetargach firmy prywatne będą chciały skalkulować ryzyko wiążące się z możliwością zrywania 
umów, a co za tym idzie ceny za energię wzrosną.  
  
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały ws. przyjęcia WPF na lata  
2019-2028 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Chrzanowski 
 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała Nr 
24/III/2018. 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej miasta na 2019 rok 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. Przypomniał o wprowadzonej 
autopoprawce. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
PRZECIW (1) 
Dąbrówka Smolny 
 
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Chrzanowski 
 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała Nr 
25/III/2018 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu „Podkowiańskiej Karty Mieszkańca” 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach 
komisji i poprosił o przedstawienie rekomendacji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska  przekazała, że były jakieś sugestie odnośnie projektu uchwały, 
ale finalnie projekt przegłosowano pozytywnie (5 głosów za, 0 przeciw i 2 wstrzymujące). 
Radny W. Żółtowski zwrócił uwagę, że Komisja przegłosowała również wniosek o zmiany w jednym z 
punktów projektu uchwały. 
Przewodnicząca KGiR odczytała przegłosowany na posiedzeniu komisji wniosek radnego J. Matłacza 
o rozszerzenie §1 pkt 2 o zapis „oraz do dzieci uprawnionych, wspólnie z nimi zameldowanych, z tym, 
że dzieci powyżej 7 roku życia do ukończenia 26 lat muszą pozostawiać uczniami szkół lub 
studentami”  oraz o połączenie punktów 1 i 2 spójnikiem „lub”. 
Radny J. Matłacz uzasadnił swoją propozycję. 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie ww. wniosek formalny J. Matłacza o zmiany w projekcie 
uchwały. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Chrzanowski 
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Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały z przegłosowanymi zmianami. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Chrzanowski 
 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała Nr 
26/III/2018 
 
VII. Interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że do RM wpłynęła interpelacja radnego S. Lasoty  
dot. problemu zanieczyszczenia powietrza i w skrócie przytoczył jej treść (interpelacje radnych  
oraz udzielone przez odpowiedzi Burmistrza zamieszczane są w BIP w zakładce RM). 
Burmistrz Miasta A. Tusiński obiecał, że na interpelację odpowie także pisemnie, ale korzystając  
z okazji na sesji udzielił ustnej odpowiedzi. Poruszył m.in. kwestie ogrzewania w budynkach 
komunalnych, szeroko omówił już realizowane przez UM działania oraz plany miasta dot. ochrony  
i poprawy jakości powietrza w mieście (np. Plan gospodarki niskoemisyjnej, środki pozyskane z 
WFOŚiGW na wymianę pieców, kolejne składane wnioski z dofinansowanie – m.in. projekt z Human 
Smart City, program ograniczenia niskiej emisji) oraz temat współpracy z innymi gminami (klaster 
energetyczny ze Mszczonowem). Burmistrz zaznaczył jednak, że największym problem nie jest to, że 
nie ma pieniędzy na poprawę jakości powietrza, lecz to, że mieszkańcy nie chcą zrezygnować z 
przyzwyczajeń. Część osób, które mają przyłącza gazowe, nadal używa paliwa stałego. Są także 
osoby, które palą śmieciami - na tych posesjach będą prowadzone kontrole. Należy położyć nacisk na 
pozytywną edukację i presję społeczną, by zmienić przyzwyczajenia mieszkańców. Burmistrz jest 
otwarty na dobre pomysły radnych, a znalezienie środków na ich realizację to sprawa drugorzędna. 
Przewodniczący RM zaproponował radnym, aby najpierw zapoznali się z zamieszczonym na stronie 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Warszawie „Raportem o stanie środowiska w 
województwie mazowieckim w 2017 r.” i poczekali na informacje od Burmistrza. Później temu 
tematowi będzie można poświęcić odrębne posiedzenie RM lub komisji. 
Radna B. Majewska zwróciła uwagę, że na spotkaniu, które odbyło się w Podkowie Leśnej ws. smogu 
podano, że największy smog wytwarzają kominki. 
Burmistrz Miasta stwierdził, że głównym źródłem smogu w mieście jest opalanie paliwem stałym. 
 
VIII. Sprawy różne 

 
Żadnych spraw w tym punkcie porządku obrad nie poruszono. 
 
IX.  Wolne wnioski 
 
Mieszkanka powiedziała, że jest jakaś psychoza nt. kominków, w których pali się drewnem, a nie jest 
zauważany problem emisji spalin przez samochody, motocykle i spalinowy sprzęt ogrodowy. 
Mieszkanka zapytała, że czy ktoś zwraca uwagę na to źródło smogu. Z kominków, które są zapewne 
w większości domów w Podkowie, nie powinno się robić straszaka.  
Radny S. Lasota podziękował Burmistrzowi za odpowiedź na swoją interpelację dodał jednak, że 
mimo wszystko oczekuje odpowiedzi pisemej. Zwracając się natomiast do swojej przedmówczyni 
wyjaśnił, że głównego źródła smogu nie dostrzega on w paleniu w kominkach, lecz w systematycznym 
codziennym opalaniu paliwem stałym i to bardzo różnej jakości. 
Mieszkanka przypomniała, że kiedyś w Podkowie domy ogrzewano głównie piecami węglowymi i 
smogu nie było. Teraz smog jest, ktoś więc chyba próbuje tematem pieców odwrócić uwagę od 
prawdziwego źródła smogu, tj. spalin. 
Radna A. Rotfeld-Paczkowska stwierdziła, że są na ten temat różne poglądy, istnieją jednak zapewne 
jakieś metody i narzędzia, aby to zweryfikować i poznać źródło smogu. 
 
Mieszkaniec zwracając się do Burmistrza powiedział, że w tym roku miała być robiona aleja Lipowa. 
Mówiono, że jest dofinansowanie na realizację tej inwestycji. Zapytał czym będzie to robione. 
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Burmistrz Miasta A. Tusiński odpowiedział, że dofinansowanie nie jest przyznane na przebudowę 
drogi, lecz na ścieżkę rowerową. Burmistrz udzieli mieszkańcowi odpowiedzi i zapozna go z projektem 
w UM po wcześniejszym umówieniu się.  
 
X.  Zamknięcie sesji 
 
Wobec braku innych wniosków o godz. 20.32 Przewodniczący RM M. Gołąb podziękował wszystkim 
za udział w obradach, zamknął III sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji i zaprosił 
zebranych na spotkanie świąteczne. 
 
 

 
 
Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Sesje Rady Miasta Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest  
na stronie internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie video zamieszczone jest na stronie internetowej miasta, na podkowalesna.esesja.pl  
i w BIP Miasta. 
Nagranie audio przebiegu obrad przechowywane jest w biurze Rady Miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także 
na ekranie w trakcie trwania sesji. 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
 
     .......................................                 ....................................... 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Ładu Przestrzennego, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska 
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich  
KPP – Komenda Powiatowa Policji 
WFOŚiGW – Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza o działaniach pomiędzy sesjami 
3. Autopoprawka Burmistrza do projektu uchwały ws. ustalenia wydatków niewygasających z 

upływem roku budżetowego 2018 
4. Wyjaśnienia Burmistrza do wprowadzonych autopoprawek do projektów uchwał ws. WPF na 

lata 2019-2028 i budżetu miasta na rok 2019 
5. Wniosek radnego S. Lasoty o korektę w projekcie budżetu na rok 2019 
6. Wniosek radnej D. Smolny o zwiększenie środków na równanie i bieżące remonty ulic 

 


